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شناسایی ۱۲۲ مبتلای جدید کووید- ۱۹
بر اساس اعلام وزارت بهداشت، در طول ۲۴ ساعت، سه نفر از بیماران کووید-۱۹ 
در کشور جان خود را از دست دادند و مجموع جانباختگان این بیماری به ۱۴۴ 
هزار و ۸۴۵ رســید.به گزارش ایسنا، بر اساس اعلام مرکز روابط عمومی و اطلاع 
رســانی وزارت بهداشت،  از روز 7 اســفند ماه تا روز  ۸ اسفند ماه ۱۴۰۱   و بر 
اســاس معیارهای قطعی تشــخیصی، ۱۲۲ بیمار جدید مبتلا به کووید-۱۹ در 
کشــور شناسایی و ۶۶ نفر از آنان بستری شــدند.بر این اساس مجموع بیماران 
کووید-۱۹ در کشــور به 7 میلیون و ۵۶7 هزار و ۸۲۴ نفر رسید.متاســفانه در 
طول ۲۴ ساعت، ســه نفر از بیماران کووید-۱۹ در کشور جان خود را از دست 
دادند و مجموع جانباختگان این بیماری به ۱۴۴ هزار و ۸۴۵ رسید.خوشبختانه 
تا روز  ۸ اســفند ماه 7 میلیون و ۳۳۹ هزار و ۲۸۳ نفر از بیماران، بهبود یافته 
یا از بیمارســتان ها ترخیص شده اند. ۲۸۲ نفر از بیماران مبتلا به کووید-۱۹ در 
بخش های مراقبت های ویژه بیمارستان ها تحت مراقبت قرار دارند.تا روز  ۸ اسفند 
ماه ۵۵ میلیون و ۲7۰ هزار و ۶۵۵ آزمایش تشخیص کووید-۱۹ در کشور انجام 
شده است.در حال حاضر هیچ شهرستانی در وضعیت قرمز قرار ندارد. شش شهر 
در وضعیت نارنجی، ۹۴ شهر در وضعیت زرد و ۳۴۸ شهر کشور در وضعیت آبی 
قرار دارند.همچنین تا روز  ۸ اسفند ماه ۶۵ میلیون و ۲۰۲ هزار و ۸۳۳ نفر دوز 
اول، ۵۸ میلیــون و ۵۹7 هزار و ۲۵۴ نفــر دوز دوم و ۳۱ میلیون و ۶۴۰ هزار و 
۹7۴ نفر، دوز سوم و بالاتر واکسن کرونا را تزریق کرده اند و مجموع واکسن های 

تزریق شده در کشور به ۱۵۵ میلیون و ۴۴۱ هزار و ۶۱ دوز رسید.

افزودن مکمل  به فرآورده های غذایی
 برای جبران کمبود برخی ویتامین  ها 

مدیرکل امور فرآورده های غذایی و آشامیدنی سازمان غذا و دارو توضیحاتی درباره 
افــزودن مکمل ها به فرآورده های غذایی بــرای جبران کمبود برخی ویتامین ها 
در بدن بــه ویژه در مناطق محروم و کم برخــوردار توضیحاتی ارائه کرد.فرامرز 
خداییان در گفت وگو با ایلنا درباره افزودن مکمل ها به فرآورده های غذایی برای 
جبــران کمبود برخی ویتامین ها و مواد مغذی به بدن به ویژه در مناطق محروم 
و کم برخوردار گفت: ما در سازمان غذا و دارو با بررسی هایی که وزارت بهداشت 
 ،D، A انجام داده اســت، متوجه شدیم که برخی از مواد مغذی مانند ویتامین
آهن، اسید فولیک و ... دچار کمبودهایی هستیم.وی ادامه داد: سازمان غذا و دارو 
با سیاســت گذاری  هایی که انجام داده است، برای این که این مشکل را رفع کند 
اضافه کردن این نوع مکمل ها و ترکبیات را به فرآورده های غذایی برای رفع سوء 
تغذیه و جبران کمبود آن ها در دستور کار قرار داده است و همانطور که می دانید 
ما برای اینکه مشــکل آهن و اســیدفولیک را رفع کنیم این مکمل ها را به نان 
اضافه می کنیم تا در دسترس همه قرار بگیرد.مدیرکل امور فرآورده های غذایی 
و آشامیدنی سازمان غذا و دارو تصریح کرد: در واقع با توجه به نیازی که مصرف 
کننــده دارد این مکمل ها را به نان اضافه کرده و آن را رصد و پایش می کنیم تا 
 D حد مجاز آن رعایت شده است یا خیر؟ همچنین مجوز اضافه شدن ویتامین
به فرآورده های لبنی ارائه شــده و کارهایی در همین راستا در حال انجام است 
تا به صــورت روتین بتوانیم این ویتامین را به فرآورده های غذایی اضافه کرده و 
بتوانیم مشــکل کمبود این ویتامین را در افراد رفع کنیم. مواردی از این قبیل 
در سیاست گذاری غذا وجود دارد و ما یک به یک آن را دنبال می کنیم.خداییان 
خاطرنشان کرد: درخصوص ویتامین  A نیز پیگیری هایی در حال انجام است تا 
چنانچه بتوانیم آن را به فرآورده های غذایی اضافه کنیم در خصوص پروبیوتیک ها 
نیز این مجوز به صنایع غذایی داده شــده تا پروبیوتیک ها به فرآورده های غذایی 
نیز اضافه شود تا بتوانیم از آن فواید در سلامتی افراد استفاده کنیم.وی ادامه داد: 
باکتری های پروبیوتیک از باکتری های مفید هستند که ما می توانیم به غذا اضافه 
کنیم مانند ماست و شیر پروبیوتیک. وقتی این باکتری ها به غذا اضافه شده و وارد 
بدن می شوند در دستگاه گوارشی قرار گرفته و باعث بهبود سلامت انسان شود.

وجود ۲۰۰ هزار پلاک ناپایدار در پایتخت
مدیرعامل سازمان نوسازی شهر تهران گفت: در حال حاضر پایتخت ۲۰۰ هزار 

پلاک ناپایدار دارد که بخشــی از آن در بافت فرسوده واقع شده است.به گزارش 
ایلنــا، مهدی هدایت، با اعلام اینکه تهــران ۲۰۰ هزار پلاک ناپایدار دارد، اظهار 
کرد: بخشی از این پلاک هایی که باید نوسازی شوند، در بافت فرسوده است که 
البته ۵۰ درصد آن طی ســال های اخیر نوســازی شده است.مدیرعامل سازمان 
نوسازی شهر تهران با تأکید بر اینکه ساکنین بافت پایدار نیز دیدند که در زلزله 
خوی و یا ترکیه در یک لحظه چه اتفاقی افتاد، یادآور شــد: با توجه به اهمیت 
ســلامت، ایمنی و جان مردم، توصیه می شود که شهروندان از مشوق ها استفاده 
کنند و نوسازی منازل خود را انجام دهند.وی با اعلام اینکه خوشبختانه تقریباً تا 
امروز بیشتر نوسازی کشور در شهر تهران انجام شده و طی سنوات گذشته ۵۰ 
درصد از پلاک های ناپایدار نوسازی شدند، تصریح کرد: در رابطه با مابقی پلاک ها 
نیز ۴۵ درصد، مشــکلاتی خارج از وظایف و اراده شهرداری تهران دارند.هدایت 
همچنین خاطرنشــان کرد: ۴۵ هزار پلاک در تهران مشکل سند دارند، تعدادی 
از پلاک ها در خطوط نواری ۱۰۰ متری راه آهن تهران قرار گرفته اند و بخشــی 
در خطوط فشار قوی، بافت تجاری و بازار و بافت  تاریخی واقع شده اند. بنابراین 
ما در این مناطق، محدودیت هایی داریم و شهرداری نمی تواند در چنین مواردی 
اثرگذار باشد. مدیرعامل سازمان نوسازی شهر تهران در بخش دیگری از سخنان 
خود گفت: در ســتاد بازآفرینی برای اولین بار برنامه اقدام مشــترک شهرداری 
تهران و دولت در بازار تهران با رویکرد ایمنی تصویب، وظایف دستگاه ها و میزان 
اعتبار آنها مشخص و به آنها ابلاغ شد که وظایف شهرداری نیز در این خصوص 

مشخص است.

اخبار کوتاه

تغییر کاربری ها؛ ناایمن های پنهان شهر

وزیر آموزش و پرورش خبر داد

پیگیری موضوع مسمومیت برخی دانش آموزان 

تخلیه ۲ پلاک اطراف ساختمان ۱۵۳ در پی خطر ریزش

رئیس فرهنگستان علوم پزشکی کشور عنوان کرد

لزوم آموزش اصول سلامت معنوی به مربیان مهدها و معلمان

تاکنــون آمارهــای متفاوتی درباره تعداد ســاختمان های 
ناایمــن در تهران اعلام شــده اما در این بیــن این آمارها 
ســاختمان هایی همچون ساختمان ۱۵۳ هم هستند که با 
وجود اینکه در لیســت ناایمن ها قــرار ندارند ولی با تغییر 
کاربری هــای غیرقانونی و تبدیل ســاختمان های اداری و 
تجــاری و پارکینگ ها به انبــاری، باعث رخ دادن خطرات 
گســترده ای شــده و جــزو ناایمن های پنهــان پایتخت 
محسوب می شوند.به گزارش ایسنا، آتش سوزی ساختمان 
خیابان جمهوری در دی ماه ۱۳۹۲، آتش ســوزی و ریزش 
ســاختمان پلاســکو در ۳۰ دی مــاه ۱۳۹۵، فروریختن 
ســاختمان متروپــل در دوم خردادمــاه ۱۴۰۱ و آتــش 
ســوزی ساختمان ۱۵۳ در اســفندماه سال جاری و دهها 
آتش ســوزی دیگر در ساختمان های بلند مرتبه ای که به 
دلیل عدم گســترش حریق و اطفای سریع آن خیلی مورد 
توجه قرار نگرفت، ولی هریک هشداری برای شهروندان و 
مســئولین است که باید فکری برای ساختمان های ناایمن 
کننــد. تدبیری که به تدریج و مســتمر پیگیری این مهم 
را به همراه داشــته باشــد نه اینکه پــس از هر حادثه ای 
دلخراش تنها مدتی موضوع مورد توجه قرار گیرد.ماجرای 
ســاختمان های ناایمن که حالا با آتش ســوزی ساختمان 
۱۵۳ شــبیه ایام پس از ریزش ســاختمان پلاسکو، همه 
دنبال ردیابی و شناســایی آنها هستند. مساله ای دنباله دار 
است که متاســفانه به رغم انتشار برخی اسامی و لیست ها، 
هیچ وقت از این حد و سطح جلوتر نرفته و حتی اگر گاهی 
اقداماتی هم صورت گرفته و حرفی هم زده شــده، جلوی 
آن را گرفتند یا در گذر زمان به فراموشــی ســپرده شده 
است.مدت هاست که ســاختمان های ناامن تبدیل به یکی 
از بزرگترین چالش های پایتخت شــده است؛ چالشی که 
همگان آن را با حوادث قبلی همچون ســاختمان پلاسکو 
می شناســند. شورای شــهر تهران در دوره پنجم گزارشی 
را درباره ســاختمان های ناایمن تهــران دریافت می کند و 
شورای شهر، شهرداری وقت را ملزم می کند که این گزارش 
را که ساختمان های ناایمن را معرفی می کند در سامانه ی 

شفافیت منتشر کند تا با مالکانش به نوعی برخورد شود.
اما پیروز حناچی، شــهردار وقت تهران، به خواست برخی 
نهادها که انتشار آن را مصلحت نمی دانستند تمکین می کند. 
تمکین او در حالی بود که لیست این ساختمان ها نه طبقه 
بندی خاصی دارد و از سوی دیگر انتشار آن، مصوبه  شورای 
شــهر را هم داشت. انتشار لیست ســاختمان های ناایمن 
تهران توســط رسانه ها دنبال شــد تا تابستان سال جاری 
که خبر وجود لیستی مشــتمل بر ۱۲۹ ساختمان ناایمن 
در تهران منتشر و اعلام شد که تهران ۳۳ هزار ساختمان 
ناایمن دارد که ۱۲۹ مورد آن در شــرایط بحرانی و بسیار 
خطرنــاک قرار دارند.پس از اعلام وجود لیســتی مبنی بر 
وجود ۱۲۹ ساختمان ناایمن مدیرعامل سازمان آتش نشانی 
شهر تهران اعلام کرد که این لیست را منتشر خواهد کرد؛ 
البته پس از این موضع گیری علیرضا زاکانی شهردار تهران 
نیز اظهار می کند که انتشــار لیست جز التهاب در جامعه 
نتیجه ای ندارد و می تواند از نظر روانی شــهروندان را دچار 
چالش و مشــکلات متعددی کند.علی القاصی رئیس کل 

دادگستری استان تهران نیز در جلسه مشترکی با شهردار 
تهران اعلام می کند: ساختمان های ناایمن موجود در شهر 
تهران حاصل ترک فعل هایی است که در سال های گذشته 
رخ داده و بر همین اساس اولویت گذاری در این زمینه یک 
ضرورت است تا به مراتب اهمیت تحت پیگیری قانونی قرار 
گیرند. در همین زمینه از شهرداری تهران خواسته می شود 
تا در اسرع وقت فهرست ساختمان های ناایمن بنا بر درجه 
اهمیت در اختیار دادگستری استان تهران قرار داده شود تا 

مورد پیگیری قضائی قرار گیرد.
همزمان با این درخواســت رئیس کل دادگســتری استان 
تهران؛ شــهردار تهــران تاکید می کند که لیســت ۱۲۹ 
ســاختمان تنهــا از منظــر تأییدیه آتش نشــانی بوده و 
معرف ســاختمان های ناایمن از منظر شهرسازی، ایمنی و 
ساختمانی نیســت؛ لذا ۲۲ تیم مشترک شامل شهرداری 
تهران و سایر دستگاه های ذیربط شامل نظام مهندسی و... 
تشکیل شد تا پایش ساختمانهای تهران انجام شود و لیست 
ساختمان های ناایمن از منظر شهرسازی نیز مشخص شود.
در همین راســتا علیرضا زاکانی شــهردار تهران در آذرماه 
سال جاری در پاسخ به سوال ایسنا، مبنی بر اینکه فهرست 
ساختمان های ناایمن چه زمانی در اختیار دادگستری قرار 
خواهد گرفت نیز عنوان کرده بود، مدتی است که اقدامات 
لازم در حوزه ایمن سازی ساختمان های سطح پایتخت در 

۲۲ منطقه شهر تهران آغاز شده است. 
اصــل کار شــهرداری در حــوزه ســاختمان های ناایمن 
شناسایی است. هر آنچه در سال های گذشته وجود داشته، 
ناظر بر بررسی ســاختمان ها از حوزه و منظر آتش نشانی 
بوده اســت؛ اما اکنون علاوه بر حوزه آتش نشانی در حوزه 
شهرســازی، ایمنی و ســاختمانی نیز ســاختمان ها مورد 
بررســی قرار خواهند گرفت.وی ادامــه می دهد: تیم های 
شهرداری تهران در حال بررسی ساختمان های بلندمرتبه 

و تا شــش طبقه هستند. بررسی ســاختمان های بلند با 
اولویت اول آغاز می شــود و در حال انجام کاری هستیم تا 
در بستر آن شناسنامه برای ساختمان ها تدوین شود. پس 
از صدور شناسنامه برای ساختمان ها مشخص می شود که 
کدام ساختمان ها نا ایمن و کدام ساختمان ها ایمن هستند 
و به دنبال آن نیز اقدام به بازســازی، نوســازی و تخریب 
ساختمان ها می کنیم.به گزارش ایسنا، بعد از واقعه پلاسکو 
و حالا ساختمان ۱۵۳، یکی از اصلی ترین مطالبه  ها انتشار 

لیست ساختمان های ناایمن پایتخت است. 
علت این پیگیری جهت انتشــار این فهرست این است که 
احتمالا مالکان این ســاختمان ها تذکرات در خفا را جدی 
نمی گیرند و این عمومی و اعلام شدن نام  ساختمان ها باعث 
می شــود که کمی ماجرا را جدی بگیرند و شــاید درصدد 
رفع آن، کاری کنند. دلیل دیگر این اســت که مردم شاید 
خودشان رجوع به این ســاختمان ها و رفت وآمد به آنها را 
رها کنند و این طور از وقوع فجایع احتمالی جلوگیری شود. 
دلیل ســوم هم این است که بسیاری از ساختمان هایی که 
نام شــان به عنوان ساختمان های ناایمن بر سر زبان هاست، 
برای ارگان ها و نهادها است و انتشار این لیست می تواند نها 

مربوطه را نسبت به مساله حساس کند.
ناصر امانی عضو شــورای شــهر تهران در یکصد و سی و 
یکمین جلســه شورای شــهر تهران در تذکری خطاب به 
شــهردار تهران اظهار می کند: بارها از شهرداری خواستیم 
که لیست ســاختمان های پرخطر را منتشر کنند و حتی 
گفتیم که لیســت را در اختیار اعضــاء بگذارید تا ما آن را 
منتشر کنیم و مسئولیت شان با ما باشد و فکر کنید اگر یک 
لحظه در یکی از این ساختمان های پرخطر که در اسفندماه 
مملو از جمعیت هستند اتفاقی رخ دهد چه تبعاتی دارد؟.
زاکانی شهردار تهران نیز در پاسخ به این سوال عضو شورای 
شــهر تهران در پایان صحن علنی یکصد و سی و یکمین 

جلسه شورای شــهر تهران در جمع خبرنگاران می گوید: 
لیست ساختمان های ناایمن در اختیار مرجع قضایی است 
و مرجع قضایی نیز روی آن احکامی را صادر کرده است. این 
موضوع در جهت اصلاح خواهد بود لذا مسیری که می رویم 

در جهت اصلاح است. 
وی تاکیــد می کند: بی تردید باید مشــکل را حل کنیم. 
لیست را در اختیار آقای چمران رئیس شورای شهر تهران 
قــرار خواهیم داد و او تشــخیص می دهد که چگونه عمل 
کند اما همانطور که وزیر کشــور اعــلام کرد نباید التهاب 
روی التهــاب گذاریم و حدود ۱۶ هزار واحد مســکونی در 
مســیر رصد و پایش ۹گانه هستند که برای اولین بار این 
اتفاق در حال رخ دادن است.به گفته شهردار تهران، ۱۲۹ 
ســاختمان ناایمن از حیث آتش نشانی است اما در پایش 
جدید همه اجزا و عناصر دست به دست یکدیگر داده اند و 
بر اساس چک لیستی ایمنی را مورد سنجش قرار می دهند. 
در حال حاضر نیز بالغ بر هزار ساختمان را پایش کرده اند. 
۲۲ تیم که شــهرداری یک وجه آن اســت، کار پایش را 

انجام می دهند.
مهدی چمران هم در انتهای این جلسه درباره لیست ۱۲۹ 
ساختمان ناایمن شهر تهران می گوید: انتشار عمومی لیست 
ســاختمان های ناایمن باید با نظر دادستانی و وزیر کشور 
انجام شود اما اگر لیست در اختیار شورا قرار بگیرد حتما به 
اعضــا خواهیم داد.بنابراین گزارش، در حالی که صحبت ها 
در خصوص ســاختمان های ناایمن معطوف به لیست تهیه 
شده از سوی سازمان آتش نشانی تهران است، علی نصیری، 
رئیس سازمان پیشگیری و مدیریت بحران تهران از وجود 
۱۶ هزار ساختمان ناایمن در پایتخت خبر داده است که در 
خصوص برخی از ساختمان های بلندمرتبه همچون متروپل 

هر لحظه امکان ریزش آن ها وجود دارد.
لیســت ۱۲۹ موردی ســاختمان های ناایمن بر اســاس 
شــاخص هایی همچون کاربری، جمعیت ساکن و متغیر، 
قدمت، تعداد طبقات، وســعت، سیســتم اطفــا حریق و 
پله های اضطراری تهیه شــده؛ این در حالی است که برای 
تعیین ایمن بودن یا ناایمن بودن یک ساختمان، شاخص ها 
و پارامترهــای دیگری نیز وجــود دارد که باید مورد توجه 
قرار گیرد؛ لذا اگر قرار بر انتشــار لیستی از ساختمان های 
ناایمن شــهر تهران باشد، انتظار است لیستی منتشر شود 
که شامل تمامی ساختمان های ناایمن شهر تهران بر اساس 

همه پارامترها و شاخص ها باشد.
به این ترتیب میان لیســت تهیه شــده از سوی سازمان 
آتش نشــانی تهران و لیست تهیه شــده از سوی سازمان 
پیشگیری و مدیریت بحران تهران در مورد ساختمان های 
ناایمن، ۱۵ هزار و ۸7۱ مــورد تفاوت وجود دارد؛ لذا اتکا 
بر لیست تهیه شده از سوی سازمان آتش نشانی تهران که 
صرفاً بر اساس پارامترهای ارزیابی این سازمان تهیه شده، 
به  نوعی سهل گرفتن در مورد تعداد ساختمان های ناایمن 
در شــهر تهران است و به نظر می رسد که مدیریت شهری 
پیــش از اعلام اسامی ســاختمان های ناایمــن، در ابتدای 
امر باید تعداد ســاختمان های ناایمــن را با در نظر گرفتن 

تمامی پارامترها احصا کند.

وزیر آمــوزش و پــرورش درخصوص مســمومیت  برخی 
دانش آموزان طی ماه های اخیر اظهار کرد: وزارت بهداشت 
پیگیر است و نتیجه آن را اعلام خواهد کرد.به گزارش ایسنا، 
یوسف نوری در حاشیه آئین تجلیل از مددجویان پذیرفته 
 شده در آزمون استخدامی  وزارت آموزش و پرورش، ضمن 
تشــکر از کمیته امداد و نقش این نهاد در توانمندســازی، 
به مددجویان پذیرفته شــده در آزمون استخدامی آموزش 
و پرورش اشــاره کرد و گفت: امروز این افراد وارد آموزش 
و پرورش شدند؛ بچه هایی که خود از خانواده هایی هستند 
که مناطق محروم و کمتر توســعه یافته را درک می کنند 

و فــردا برای ما بهترین معلمانی خواهند بود که به مناطق 
کمتر توســعه یافته برای رفع محرومیت ها و ارتقای عدالت 

تربیتی کار کنند. 
وی در پاسخ به ســوالی درخصوص موضوع مسمومیت ها 
اظهار کرد: وزارت بهداشــت پیگیر آن هستند و نتیجه آن 
را اعلام خواهند کرد. وی گفت: قرار شــده وزارت بهداشت 

نتیجه را از طریق رسانه ها اعلام کند. از سوی دیگر، رئیس 
کمیته امنیت کمیســیون امور داخلی کشــور و شوراها از 
تشــکیل کمیته ای حقیقت یاب در کمیسیون امور داخلی 
کشور به منظور پیگیری مسمومیت سریالی دانش آموزان 

در قم و چندین استان دیگر خبر داد.
جلال رشــیدی کوچی در گفت وگو با ایســنا با اشاره به 

مســمومیت ســریالی دانش آموزان در قم و چندین شهر 
دیگــر و تایید عمدی بودن این اتفــاق، بیان کرد: با توجه 
به صحبت هایی که با رئیس کمیســیون امور داخلی کشور 
صورت گرفت، به زودی کمیته حقیقت یابی در کمیسیون 
امور داخلی کشور برای پیگیری این موضوع و روشن شدن 

ابعاد آن ایجاد خواهد شد.
وی در ادامه اظهار کرد: از نظر بنده اتفاقات خارج از عرفی 
در حال رخ دادن است. به نظر می رسد پشت این مسمومیت 
ســریالی دانش آموزان اتفاق بدی اســت . کمیسیون امور 

داخلی کشور و شوراها این موضوع را دنبال خواهد کرد.

در جلســه کارگروه تخصصی مدیریــت بحران منطقه 7 با 
محوریت ســاختمان ۱۵۳ خیابان بهار عنوان شد که طی 
صحبت های انجام شده با دادستان تصمیم گرفته شده است 
که ۲ پلاک در اطراف این ســاختمان تخلیه و گاز، برق و 
آب ســاختمان هم قطع شود تا در صورت ریزش احتمالی 
ســاختمان حوادث ثانویه ای رخ ندهد.به گزارش ایســنا، 
کارگــروه تخصصی مدیریت بحــران منطقه 7 با محوریت 
ســاختمان ۱۵۳ خیابان بهار با حضور شــهردار و جمعی 
از مدیران منطقه، اعضای ســازمان پیشــگیری و مدیریت 
بحــران، نمایندگان آتش نشــانی، اورژانس، پلیس راهور و 
مرکز تحقیقات راه و مسکن و شهرسازی در ستاد مدیریت 

بحران برگزار شد.
نصیری رئیس ســازمان مدیریت بحران شهر تهران در این 
جلســه گفت: با توجه به اتمام عملیات اطفاء حریق توسط 
سازمان آتش نشــانی، ســاختمان ۱۵۳ تحویل منطقه و 
مقرر شــد تا پایش در آن انجام شود. از همین رو یک تیم 
نقشه بردار در ساختمان مجاور مستقر شدند و مرتبا جابه 
جایی هایی که در ســاختمان رخ می دهد را از هر ۸ تارگت 

تعیین شده بررســی و به ما ارسال می کنند.وی ادامه داد: 
براساس بررســی های تیم نقشه بردار گزارشی به ما رسید 
مبنی بر اینکه بین تارگت ۵و ۶ جبهه شــرقی ســاختمان 
جابه جایی قائم رخ داده اســت.بنابراین با تاکیدات شهردار 
تهران باید براساس نظرات کارشناسان رسمی دادگستری و 
همچنین مرکز تحقیقات راه و شهرسازی تصمیمات برای 
تخریب و یا عدم تخریب ســاختمان اتخاذ شــود.نصیری 
گفت: با شــرایط موجود تا به الان دل نگرانی در مورد این 
ساختمان وجود نداشته اما باید شرایط ایمنی درنظر گرفته 
شــود و با پیش بینی های لازم و سنجیدن جوانب مختلف 
از بروز مشــکلات جدی جلوگیری کنیم. طی صحبت های 
انجام شده با دادســتان تصمیم بر آن شد که دو پلاک در 
اطراف این ساختمان تخلیه شود و گاز، برق و آب ساختمان 
هم قطع شود تا در صورت ریزش احتمالی ساختمان شاهد 

بروز حوادث ثانویه نباشیم.
برای مالک ساختمان بهار اشد مجازات در نظر گرفته شود

یک عضو مجمع نمایندگان استان تهران با تاکید بر اینکه 
مالک ساختمان خیابان بهار صددرصد مقصر آتش سوزی 

اخیر اســت و باید برای او اشــد مجازات را در نظر گرفت، 
گفت که هر چه سریعتر خیابان بهار بازگشایی شود، چون 
مشکلاتی برای کســبه ایجاد کرده است.اقبال شاکری در 
گفت وگو با ایســنا، با اشــاره به آتش سوزی اخیر در یکی 
از ســاختمان های خیابان بهــار و بازدیــد از محل آتش 
سوزی، گفت: باید طبق قانون با متخلف یعنی همان مالک 
ساختمان برخورد شود چون مالک ساختمان در حال بهره 
برداری از آن هم بوده است؛ اکنون این فرد به قید ضمانت 
آزاد اســت.وی افزود: مهمترین نکته درباره این ساختمان 
آن است که خود مالک بهره بردار در طبقات زیرین بوده و 
همه تخلفات هم در طبقات زیرین صورت گرفته است که 
در آنجا هیچ واحد دیگری نبوده است. تخلف این است که 
ضمن تغییر کاربری، پرونده ماده ۱۰۰ بوده و آتش نشانی 
اخطار و هشدار داده بود. اینها همه نشان می دهد که مالک 
متخلف است.نماینده مردم تهران مدعی شد: زیرزمین این 
ســاختمان برای مالک بوده که کسی هم به آن دسترسی 
نداشته اســت. بعد از آتش سوزی دیر به آتش نشانی خبر 
دادند و آن هم وقتی بود که دود ســنگین ایجاد شده بود. 

باید برای مالک ساختمان اشد مجازات در نظر گرفته شود 
تا دفعه دیگر کســی اینگونه به دیگــران لطمه نزند که در 
نهایت هم یک آتش نشــان به شــهادت رسید.شاکری در 
توضیح اشــد مجازات، گفت: باید این فرد خسارت دیگران 
را بدهد. همچنین پاســخگوی تخلفش در ابعاد اجتماعی 
هم باشــد. این فرد از قانون ســرپیچی کرده و باید درباره 
قانون شکنی او هم رســیدگی های لازم صورت گیرد. این 
اتفاق باعث شــد که جان چند نفر بــه خطر بیفتد. خدا را 
شکر که آتش مهار شــد وگرنه با توجه به اینکه کسبه در 
بالای ساختمان حضور داشتند معلوم نبود که چقدر تلفات 
داشتیم. ممکن بود که حادثه ای همچون کلینیک سینا رخ 
دهد.این عضو کمیسیون عمران مجلس همچنین با اشاره 
به تشــکیل مدیریت بحران برای ایــن حادثه گفت: تقاضا 
داریم هر چه سریعتر تکلیف ساختمان خیابان بهار روشن 
شــده و خیابان بهار نیز زودتر بازگشــایی شود. چون نبود 
امکان رفت و آمد عملا کســبه را از کســب و کار انداخته 
است؛ به خصوص که اکنون نزدیک به پایان سال هستیم و 

اوج رونق کسبه به شمار می آید.

رئیس فرهنگستان علوم پزشکی کشور با اشاره به اهمیت 
توجه بیشــتر به گسترش ســلامت معنوی در جامعه بر 
ضرورت تعمیق »ســلامت معنوی« در کشور تاکید کرد.
دکتــر علیرضا مرندی در نشســت خبــری همایش ملی 
ســلامت معنوی، گفت: روز چهارشنبه آینده همایش سه 
روزه سلامت معنوی اسلامی در قم برگزار می شود. حدودا 
۱۰ سال است که این همایش برگزار می شود و در سالهای 
کرونا نیز به شکل غیرحضوری برگزار شد. سلامت معنوی 
قبلا و از بدو تاسیس سازمان بهداشت جهانی جزو تعریف 
ســلامت نبود و ســلامت را در بعد جسم و رفاه اجتماعی 
تعریف کرده بودند اما فقط مریض نبودن کافی نیســت و 
برای اینکه فردی را ســلامت بدانیم باید در بعد ســلامت 
روان، اجتماعی و جسمی هم سالم باشد.او با اشاره به نگارش 
کتابی در باب آموزش ســلامت معنوی به گروه پزشــکی،  
تصریح کرد: با استناد به کتاب های این چنینی باید بتوانیم 
سلامت معنوی را ترویج دهیم. امیدواریم نسل بعدی با این 
آموزش ها از نسل های پیشین بهتر باشند. وزارت بهداشت 
هم پذیرفته اســت که این موضوع بــه آموزش های گروه 
پزشکی اضافه شود.رئیس فرهنگستان علوم پزشکی کشور 
بــا تاکید بر اهمیت مراقبت معنوی در حین بارداری، بیان 
کرد: همانگونه که به تغذیــه مادر باردار اهمیت می دهیم 
باید به سلامت معنوی هم اهمیت دهیم. مغز جنین صدها 
هزار سلول عصبی دارد که می تواند مانند یک ابَرَ کامپیوتر 
عمل کند پس ما باید با یک برنامه مناسب به سراغ تربیت 
کودک برویم تا در آینده بتواند از آموزه های درست استفاده 
کند. این مهم است که والدین متوجه باشند فرزندشان از 

جنینــی اثر پذیری دارد و همه حواســش کار می کند. از 
ســوی دیگر این آموزش درســت باید در سنین مدرسه و 
دانشــگاه هم ادامه یابد.وی با تاکید بر اینکه مقطع پیش 
دبستانی بسیار مهم است، اظهار کرد: باید بتوان آموزه های 
سلامت معنوی را به مربیان مهدکودک و حتی معلمین هم 
آموخت. این کاری است که کشورهای اروپایی و غربی هم 
در پیــش گرفتند با این تفاوت که آنها در مهدکودک ها به 
کودکان رقص و موســیقی و ... آموزش می دادند، کارهایی 
که با فرهنگ ما تناســب ندارد هرچند که من شنیدم در 
بالاشــهر تهران هم چنیــن مهدکودکهایی وجود دارد که 
مثلا موســیقی و رقص دارند که باید آموزش و پرورش بر 
ایــن موضوع نظارت کند و ما هم یاد بگیریم که به مربیان 
خود اصول اصلی ســلامت معنــوی را آموزش دهیم. وی 
با اشــاره به وقایع اخیر کشــور، اظهار کرد: در اغتشاشات 
اخیر جوانان و نوجوانان بی هدف تحت تاثیر فضای مجازی 
قرار گرفتند و بدون آموزش صحیح ممکن است این تاثیر 
پذیری افزایــش یابد، پس باید آموزش ســلامت معنوی 
دقیقا مانند واکســن در اختیار بچه ها باشــد تا به بهترین 
نحو پرورش یابند و معنویت در نســل آینده افزایش یابد. 
اگر انســان به مذهب و معنویت اعتقاد داشته باشد خیلی 
از ناهنجاری هــا پیش نمی آید.رئیس فرهنگســتان علوم 
پزشکی کشور درباره نقش پزشکان برای ترویج آموزه های 
ســلامت معنوی، گفت: این کار مشــکلی است چون ما را 
درســت بار نیاوردند؛ آموزش های علمی پزشــکی تقلیدی 
از غرب اســت هرچند که اگر به ســده های قبل بازگردیم 
آن زمان ما پیشــرو بودیم و دانشــمندان آن زمان خدا را 

شــافی می دانســتند و غرب از ما الگو می گرفت اما اکنون 
وضعیت متفاوت شــده است و شــکاف کاملی بین دین و 
علم پیش آمد و حتی ســعی کردند علــوم را دین زدایی 
کنند درحالی که باید پزشکی را عجین با اعتقادات بدانیم. 
سلامت معنوی باید برای گروه پزشکی آموزش داده شود و 
بدانند جزو وظایف آنها است. معنویت در گروه پزشکی باید 
ارتقا یابد. حتی شاید در اخلاق پزشکی هم مشکل داشته 
باشیم اما با گسترش سلامت معنوی ، اخلاق پزشکی هم 
اصلاح می شود.او تاکید کرد: سلامت معنوی چون با مسائل 
معنوی در ارتباط اســت باید یاد بگیریم چگونه بیان خود 
برای نسل جوان را بهبود بخشیم تا پذیرش در آنها افزایش 
یابد.به گزارش ایسنا، در ادامه نشست خبری همایش ملی 
ســلامت معنوی دکتر حسن ابوالقاســمی_ رئیس گروه 
سلامت معنوی فرهنگســتان علوم پزشکی کشور، گفت: 
این همایش هفتمین همایشــی اســت  برگزار می کنیم. 
ایــن همایش یکی از نمادهای وحدت و همکاری های بین 
حوزه های علمیه و دانشــگاه است که توسط فرهنگستان 
علوم پزشــکی برگزار می شــود و هدف آن نهادینه کردن 
ســلامت معنوی در تمام مراکز آموزشی است.وی با تاکید 
بر اینکه ســلامت معنوی یکی از ابعاد مهم سلامت است، 
بیان کرد: سلامت جســمی، روانی و اجتماعی مهم است 
اما موضوع مهمتر ســلامت معنوی است زیرا این امر تاثیر 
به ســزایی در سه گروه دیگر دارد و از سوی دیگر می تواند 
در تربیت نســل های جوان نیز موثر باشــد لذا هدف این 
هفتمین همایش این اســت که بتوانیم مجموعه آموزشی 
کشور را با مقوله سلامت معنوی و التزام به آن آشنا کنیم. 

اگر معلمین و اســاتید با این مقوله آشنا شوند این امر بر 
آموزش نســل جوان هم موثر خواهد بود.رئیس دانشــگاه 
علوم پزشکی بقیه الله،  گفت: این همایش اختصاصا درمورد 
آموزش است و همین سبب شده که مشارکت دستگاه های 
مختلف حائز اهمیت باشــد. این بــار از آموزش و پرورش، 
مرکز مدیریت حوزه های علمیه کشور، شورای عالی انقلاب 
فرهنگــی، وزارت ورزش و جوانــان، وزارت علوم و ســایر 
وزارتخانه های مرتبط، دانشــگاه های علوم پزشکی ایران، 
تهران، شهید بهشتی، قم و بقیه الله، بسیج جامعه پزشکی 
و... دعوت کردیم تا در همایش حضور داشــته باشند چون 
ســلامت معنوی فقط مربوط به حوزه سلامت نیست بلکه 
امری بین بخشــی میان نهادهای مختلف اســت. امسال 
۱۸۰ نفر از اســاتید مختلف دانشــگاه های علوم پزشکی 
سراسر کشــور به این همایش دعوت شــده اند.وی درباره 
محورهای اصلی همایش، توضیح داد: چیســتی، مولفه ها 
و شــاخصه های ســلامت معنوی با تاکید بــر تفاوت های 
دیدگاه های اســلام و غرب در این رابطه، ضرورت تعمیق 
سلامت معنوی در نظام آموزش کشور، راهکارهای نهادینه 
سازی سلامت معنوی در نظام آموزش، چگونگی استفاده 
از ظرفیت های محیط های بهداشــتی و درمانی در جهت 
ارتقای ســلامت معنوی و... از مهم  تریــن محورهای این 
همایش سه روزه است. از ۱7 استاد دعوت کردیم تا در این 
محورها ســخنرانی کنند و محققین حوزه سلامت معنوی 
نیز مقاله ارسال کردند و در همایش ارائه می شود. یکی از 
مهمترین تاکیدات ما گســترش سلامت معنوی به جامعه 

است که این مهم باید از سوی رسانه ها صورت گیرد.

مشکلات روانی و احتمال طلاق
سرهنگ محمدرضا اسفندیار*

اگر یکی از زوجین دچار یکی از ناراحتی های روانی مانند افسردگی بالینی باشد، 
خطر طلاق دو برابر بیشــتر است.نتایج نشــان می دهد در بین اختلالات روانی 
ازدواج هایی که در آن یکی از همســران دارای اختلال شخصیت نمایشی است، 
بالاتریــن میزان طلاق را ثبت می کند.نتایج مشــابهی را می توان در مورد افراد 
مبتلا به اختلال شــخصیت پارانوئید مشاهده کرد. شک و تردید فرد پارانوئید و 
زندانی که برای همسرش به وجود می آورد، ریسک طلاق را بالا می برد.افسردگی 
اساســی ، یکی دیگر از مشکلات روانی اســت که با ریسک طلاق همراه است.
افراد مبتلا به افســردگی شدید تمایل دارند از نزدیکان خود کناره گیری کنند. 
همچنین، دچار انفجارهای ناگهانی و غیرقابل پیش بینی خشم می شوند. از سوی 
دیگر، فرد سالم مجبور است از همسر و دیگر اعضای خانواده مراقبت کند و این 
فشار مضاعفی به او وارد می کند.اختلال دوقطبی، دیگر مشکلی است که تأثیر 
عمیقی بر رابطه زوج دارد. با در نظر گرفتن فاز افسردگی، این اختلال تا حدودی 
شبیه به افسردگی اساسی اســت، با این تفاوت که بیمار در دوره های شیدایی 
بســیار بیش فعال و بی پروا عمل می کند.ســوء مصرف مواد نیز در طبقه بندی 
اختلالات روانی قرار می گیرد. بیشترین ماده ای که منجر به مشکلات بین زوج 
می شود و شکایات دریافتی از آن ثبت شده است، مربوط به مصرف الکل است.
وابستگی به الکل می تواند منجر به مشکلات مالی شود و خطر خشونت خانگی 

در ازدواج را به همراه داشته باشد.
ADHD اختلال بیش فعالی یا

یک اختلال رشــدی عصبی رفتاری  که ترکیبــی از بی توجه ای، بیش  فعالی و 
رفتار تکانشی است. اختلال رشــدی در نظر گرفته می شود به این دلیل که از 

کودکی وجود دارد.
ویژگی های فرد بیش  فعال

دائما بی قراره و درحال تکان خوردن است یا به چیزی ضربه می زند. در زمان و 
مکان نامناسب فعالیت نامتناسب مثل دویدن و پریدن و غیره انجام می دهد.از 
بی تحرکی به شــدت ناراحت و آزرده می شود.بیش از حد حرف می زند و سوال 
می پرسد و به دلیل صبر نداشتن هم دائما ما بین حرف دیگران می پرد.نمی تواند 
در صف بماند و انتظار کشــیدن برای او کار غیر ممکن است.رفتارهای تکانشی 
و خطرناک بــدون توجه به عواقبش انجام می دهد )بازی با چاقو یا پرت کردن 

وسیله ای به سمت دیگران، پریدن از جای مرتفع و خطرناک(.
زمانی که با نقص توجه همراه باشــد: به جزئیات توجه ای ندارد. نمی تواند روی 
یک موضــوع تمرکز کند و مدام پرش ذهنی دارد و به راحتی حواســش پرت 
می شود. نمی تواند طبق دستورالعمل و چارچوب کاری انجام بدهد. وسایلش را 
گــم می کند و جا می گذارد. اجتناب از کارهایی که به توجه و تمرکز نیاز دارد.   

فراموش کردن فعالیت های روتین و روزمره از دیگر عوامل این بیماری است.
*مشاور مرکز مشاوره خاوران تهران

نگاه


